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Overleg Tactisch Beraad 86 

Datum & tijd  25 mei 2023, (9:30 – 10:30) 

Auteur Joyce Eering (Secretaris) 

Aanwezigen Jacques Snel (Voorzitter), Frank Jonker (Reconi), Laura Ouwehand 

(RVO), Sander Balk (UWV), Marco Smit (gemeente Rotterdam), 

Hendricus Wind (Unified Post) Ad van Leest (APG), Rogier van 
Dokkum (BZK), Marcel Benninga (KvK) 

Andere aanwezigen 
Jeroen van Wingerde (Logius), Kolette Visser (Logius), Mohini 
Bachoe (Logius) 

Afwezigen Luc Boss (Belastingdienst) 

Classificatie Intern 

 

1. Opening, mededelingen en vaststellen agenda 

De voorzitter heet allen welkom en opent de vergadering. De agenda wordt vastgesteld. De 
volgende mededelingen worden gedaan: 

 

- Luc Boss heeft zich afgemeld. 

- Kolette Visser sluit aan bij agendapunt 4 (wDO) voor een toelichting/aanvulling op de 

voortgang rondom de themasessie wDO, welke voorlopig gepland staat op 15 juni 

aanstaande. 

- Mohini Bachoe sluit aan bij agendapunt 5, Voortgangsmemo 2FA. 

 

 

 

2. Verslag, besluiten en actiepunten 20 april 2023 

2.1. Verslag en besluitenlijst 

- T.a.v. agendapunt 3, 1e bullit, opmerking Laura Ouwehand n.a.v. de mededeling en vraag 

van Jeroen van Wingerde over een mogelijke regeling voor energietoeslag bij 

blokverwarming en of eHerkenning hiervoor gaat worden ingezet bij de RVO. Laura 

Ouwehand heeft hiernaar geïnformeerd. Belastingdienst heeft ervoor gekozen om DigiD in 

te zetten. 

- Laura Ouwehand vraagt aan het TB  of het mogelijk is om personen uit te sluiten van een 

inlog eHerkenning? RVO vindt de Werknemersroute niet voldoende en vraagt of het stelsel 

hierin iets kan betekenen en wat de mogelijkheden zijn? De RVO zijn in gesprek met 

leveranciers en de beheerorganisatie hierover. Actie (Laura Ouwehand/Jeroen van 

Wingerde. Sander Balk (UWV) zal eveneens intern nagaan hoe zij hier mee omgaan. 

 
Het Tactisch Beraad stelt het verslag en de besluitenlijst van 20 april 2023 vast. 

 

 

2.2. Actiepuntenlijst 

De actiepunten worden als volgt besproken: 
 

- Nr. 1: Afgerond; Rogier van Dokkum heeft bevestigd aan de voorzitter dat Binnenlandse 

Zaken (BZK) geen vervanger heeft kunnen sturen voor 20 april jl. 

- Nr. 2: Duidelijk maken wanneer een overzicht en planning inwerkingtreding van de lagere 

regelgeving verwacht wordt. Omdat Rogier hier beperkt invloed op heeft, wordt besloten 

om de deadline bij het actiepunt weg te laten. Actiepunt blijft open staan. 
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3. Uit eigen kring 

O.a. het volgende wordt besproken: 

 

Ad van Leest: 

- Ad van Leest: Heeft contact gehad met Frank Jonker over een situatie waarbij iemand wel 

een KvK nummer heeft maar geen Nederlands paspoort. Probleem is gemeld door de 

betreffende werkgever. Frank heeft dit punt onder de aandacht gebracht bij een aantal 

eHerkenning Experts. Analyse is dat door marktwerking de ondersteuning in deze situatie 

per leverancier verschillend kan zijn en niet door alle leveranciers wordt ondersteund. Dit is 

ook een kracht van het Stelsel.  

Frank Jonker: 

- Vraagt naar de status van de themasessie wDO aan leden van SB en TB op 15 juni a.s. 

Frank meldt dat op verzoek van Peter Verhagen (BZK) een inventarisatie gestart is op 

vragen van de Dienstverleners rondom de wDO t.b.v. deze sessie. Zie mededeling van 

Rogier bij agendapunt 4. 

- Notitie VeHa en analyse architecten zal worden behandeld in het Petit comité. Het bestuur 

van VeHa heeft breder gekeken en ziet 7 knelpunten die een zodanig zware impact hebben 

dat zij onvermijdelijk gaan leiden tot grote risico’s/problemen bij de implementatie. 

Frank informeert het TB over deze knelpunten:  

 1)Architectuur wijzigt fundamenteel: De Rol van de OD (ontsluitende dienst) verdwijnt.  

 Daarnaast is gekozen voor het omdraaien van de volgorde van inloggen. Dit heeft grote  

gevolgen. 

2)Onduidelijkheid over werking: Het denkproces van de nieuwe architectuur en daaronder 

liggende functionaliteiten is nog gaande. De huidige uitgewerkte use cases voorzien niet in 

de functionaliteiten die vandaag al beschikbaar zijn in het bedrijvendomein. 

3)Migratie: Door de eerste twee punten is het nog niet mogelijk een migratie plan te 

maken voor de overgang van het huidige eTD (& DigiD?) naar het nieuwe stelsel.  

4)Kosten & Planning: Wel weten we dat er veel moet wijzigen waarvoor ook bij Logius 

momenteel niet de capaciteit beschikbaar is. 

5)Verslechtering van de klantbeleving: Door de nieuwe inlogvolgorde (eerst naar een 

Machtigingendienst (MD) in plaats van eerst naar een Authenticatiedienst (AD), gaat de 

klantreis achteruit en wordt    deze in sommige gevallen zelfs problematisch. Vooral in 

vertegenwoordiging-scenario’s waarbij organisaties een rol spelen. 

6)Beschikbaarheid: De doelarchitectuur kent een aantal single points of failure, zoals bij de 

BVD en TVS. Dit is een grote risico en zeker t.o.v. de huidige eHerkenning is het een 

achteruitgang. 

7)De doelarchitectuur houdt geen rekening met eIDAS 2.0: Hierdoor moeten 

Dienstverleners en aanbieders twee keer migreren. Dit brengt extra last en verdubbeling 

van kosten met zich mee. 

 
Deze constateringen zijn zo ernstig dat de VeHA dringend adviseren het mogelijk te maken 

dat de huidige ICT-infrastructuur (architectuur en functionaliteiten) in het bedrijvendomein 

(het huidige eTD) in stand moet/kan worden gehouden. Wens is om het te behouden, in 
ieder geval zolang de nieuwe architectuur nog niet volledig is ontwikkeld, getest en 

bewezen werkend is.  

 
- Meldt dat de leveranciers (VeHa) ongerust zijn en gesproken hebben over een aantal 

punten rondom de ontvlechting. Deze zal worden voorgelegd aan het petit comité; De 

overdracht beheertaken (was/wordt lijst) van Logius naar VeHa is een belangrijk punt voor 
alle dienstverleners. Vanuit de werkgroep ontvlechting wordt besluit gevraagd aan BZK 

over deze 7-tal punten: 

1. BZK stapt pas uit als de laatste Overheid dienstverleners zijn overgestapt naar het 

nieuwe stelsel Toegang. 
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2. BZK geeft opdracht aan architecten en juristen het nieuwe stelsel zodanig in te richten 

dat de functionaliteit van het nieuwe stelsel aansluit bij alle usecases van 

eHerkenning. 

3. BZK moet bereid zijn om met VeHa in gesprek te gaan over de vaststelling van het 

nieuw te ontwikkelen Zakelijke Publieke Middel. 

4. BZK moet akkoord gaan met de was/wordt lijst en planning. 

5. BZK moet ruimte aan de werkgroep geven om af te wijken van de planning en kaders 

als nodig is. 

6. Het Logo/Merk eHerkenning om deze te behouden met het oog op zichtbaarheid en 

herkenbaarheid. 

7. Garanties continuïteit eHerkenning. 

 

Opmerkingen/vragen: 
- Marco (VNG): Is geïnteresseerd in de brief van VeHa aan petit comité. Deze zal worden 

doorgestuurd naar het TB nadat het besproken is met BZK/Petit comité. 

- Laura (RVO): Wat bedoeld Frank met “dat de klantbeleving zal gaan veranderen”? Frank: 
Je logt niet in met AD maar het is de bedoeling dat je straks inlogt met MD. Dit brengt veel 

consequenties met zich mee. Concreet voorbeeld: Je kan geen cookie inzetten voor 

gekozen route en dus steeds moet je opnieuw keuze/selectie maken. 
- Rogier (BZK): Nuanceert de uitspraken over de huidige ICT-infrastructuur (stelsel) en dat 

deze niet uitgefaseerd wordt tot dat het nieuwe stelsel niet bewezen werkend is. Ook voor 

de werkgroep is duidelijk dat de BZK niet terugtrekt voordat het stelsel ontvlochten is  
oftewel “BZK gooit geen oude schoenen weg voor er nieuwe zijn”. 

Jacques Snel geeft aan blij te zijn dat de dialoog is gestart, met de transparantie over de 

zorgpunten en dat het juiste platform wordt gebruikt.  

 
 

Hendricus Wind:  

- Meldt i.h.k.v. de doorontwikkeling van het huidige stelsel, dat momenteel gewerkt wordt 

aan release op pre-productie (eind juni) voor een aantal portaaldiensten functionaliteiten. 

Voor Dienstverleners wordt het mogelijk om met meerdere portaaldiensten te gaan 

werken. Het zal duidelijk en herkenbaar opgenomen worden in de Dienstencatalogus. Is 

relevant voor UWV, welke meerdere portaaldiensten gebruikt.  

- Een aantal RFC’s rondom TRR (Tijdelijk register restgroepen) zullen op kort termijn worden 

voortgebracht via het OB naar het TB voor advies. Het doel is om deze wijzigingen rondom 

zakelijke restgroepen oplossing BD, eind 2023 te realiseren. De wijzigingen zijn 

vergelijkbaar met wat eerder voor Probas is gerealiseerd. 

- De Stoplichten pagina is in ontwikkeling, hier wordt aandacht aanbesteed. Frank: voor Tijd 

kritische diensten wordt een werkgroep ingesteld. De stoplichten pagina op 

www.eherkenning.nl lijkt het snelst realiseerbaar. De afhankelijkheid van (de 

beschikbaarheid van) eHerkenning van andere diensten (bijvoorbeeld TVS) is een 

aandachtspunt. Frank informeert Hans Minkes (TenderNed). Jeroen: TenderNed was ook 

aanwezig bij de calamiteitenbijeenkomst Logius. Hierin is ook het probleem aangestipt over 

de verschillen in doorlooptijden. Is opgenomen als aandachtspunt in het calamiteiten plan. 

 

Marcel (KvK): 

- Is in gesprek (verkenningsfase start pilot voor het leveren van data) met eHerkenning 

leveranciers over Realtime bevoegdheden check en specificaties. 

- De wens is om eHerkenning breder in te kunnen inzetten. Momenteel wordt nagedacht over 

de “hoe” vraag. Maar de onduidelijkheid rondom de wDO maakt dit wel lastig en zeker met 

het oog op schuivende panelen. Jacques Snel vindt het een positieve ontwikkeling dat KvK 

kijkt naar de mogelijkheden voor het aansluiten op eHerkenning. 

 

De overige leden hebben geen ontwikkelingen vanuit hun organisaties te melden. 
 

 

 
 

http://www.eherkenning.nl/
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4. Wet digitale overheid 

O.a. het volgende wordt besproken: 

 

- Rogier van Dokkum: Inwerkingtreding wDO blijft voorlopig op 1 juli 2023 staan. Laura 

Ouwehand: Geeft aan duidelijkheid en inzicht te willen hebben over de ingangsdatum van alle 

onderdelen van de wet. 

- Vanuit BZK is besloten om de themasessie wDO aan leden van SB en TB, welke op 15 juni a.s. 

staat gepland voorlopig uit te stellen. Dit uitstel heeft twee redenen: 

1. Detailplanning en Plan van Aanpak is nog onvoldoende duidelijk waarbij ook veel onderlinge 

afhankelijkheid is geconstateerd; 

2. De boodschap/informatiebehoefte is verschillend voor de twee groepen Petit comité voor 

leveranciers en de stakeholders overleg voor dienstverleners. BZK wil graag die twee routes 

gebruiken om te informeren. 

De leden van het TB en SB worden vanuit het team Toegang van BZK hierover geïnformeerd. Ook 

is een mailadres geopend voor vragen: digitaletoegang@minbzk.nl. 

Laura Ouwenhand vraagt hoe dit zich verhoudt met de digitale workshop van 6 juni welke vanuit 

MIDO (Meerjarenprogramma Infrastructuur Digitale Overheid) is georganiseerd (Odette Bies). De 

workshop betreft waarschijnlijk een technisch hoorcollege over de juridische gevolgen van wDO. 

Rogier van Dokkum zal navraag doen via Odette e/o contactpersoon bij MIDO over de 

inhoud/doelstelling van deze sessie. 

 

  

 

5. Werkgroep 2FA  

Mohini Bachoe, projectleider 2FA. Ter bespreking en besluitvorming een voorstelnotitie vanuit de 
projectgroep 2FA over het voorkeursscenario en de scope. 

Mohini geeft duiding over de achtergrond en aanleiding van de opdracht. De opdracht is verstrekt 

door het TB aan de projectgroep 2FA om 2FA als minimale standaard eis in te voeren. Hier zijn een 
tweetal scenario’s uit voortgekomen: 

▪ Scenario I - Het uitfaseren van EH2 en 

▪ Scenario II – Het toevoegen van 2FA aan EH2 

De uitvoering van scenario II, welke is opgebouwd in 3 fases, heeft de voorkeur van de 

projectgroep. 

Vraag/opmerkingen: 

- KvK: In de notitie staat de vermelding over communicatie Dienstverleners over wijzigingen 

ten aanzien van EH2 naar de gebruikers. Naar aanleiding hiervan doet Marcel het verzoek 

om ook expliciet op te nemen dat leveranciers gericht naar de gebruikers communiceren, 

want daar is de informatie beschikbaar.  

- Jacques Snel vraagt de projectgroep een plan van aanpak te maken voor de nadere 
uitwerking uitvoering vervolgstappen fase 1 (uitrol/uitfasering) van eH2. 

 

Het TB wordt gevraagd akkoord te gaan met de uitvoering van voorkeur scenario II.   

Besluit TB 25 mei 2023: Het TB gaat akkoord met de uitvoering van voorkeur scenario II  2FA en 

steunt de notitie.  

 

 
 

6. Rondvraag en afsluiting 

De leden hebben geen vragen. 

 

De voorzitter dankt de aanwezigen en sluit de vergadering. 

mailto:digitaletoegang@minbzk.nl

